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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és beruházási miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Sor kerülhet az előleg elszámolási határidők 
meghosszabbítására tekintettel a vis maiornak megfeleltethető piaci viszonyok extrém 
mértékű változására?" 

Tisztelt Miniszter úr!
 
 Több levél érkezett hozzám, ami a GINOP pályázatok problémáira hívja fel a figyelmemet. 
Szeretném ezeket Önhöz is eljuttatni, hogy megoldást találhassunk a vis maior gondokra.
 
 A GINOP-PLUSZ pályázat keretében több vállalkozás nyert el több tízmilliós, vagy akár több 
százmilliós támogatást. Sok beruházás esetében mostanában kerülne sor a támogatás előlegének 
elszámolására.

A nyertes vállalkozások rengeteg alkalommal futnak bele olyan helyzetekbe, amikor rajtuk kívül 
álló okok miatt nem tudnak egy-egy beszerzett elemet teljesen beépíteni.

Az extrém változó gazdasági körülmények és az építőipart sújtó ár- és munkaerő turbulenciák miatt 
az egyes építőanyagok beszerzése és a munkafolyamatok megszervezésének időbeli ütemezése 
gyakorlatilag nem tervezhetővé vált. További nehézség, hogy az építőanyag árak várható 
emelkedésére számítva több alapanyag (pl.: szigetelés, tégla, stb) beszerzése a munkafolyamat előtt 
megtörtént, amelyek elszámolása csak a teljes beépíthetőséget követően lehetséges, tehát a 
szintenként használt alapanyagok elszámolására nincsen lehetőség. Azaz csak a teljesen beépített 
elemeket lehet elszámolni a támogatás terhére.

Ilyen vis maior helyzet a napelemek beszerzése, hiába vásárolták meg a berendezéseket, a 
beépítéshez szükséges inverterekből hiány van a piacon, így maguk a napelemeket sem tudják 
teljesen beépíteni, ezért ezzel a kiadással el sem tudnak még számolni. A kialakult építőipari helyzet
miatt az előleg elszámolás rengeteg helyzetben megoldhatatlan akadályt jelent.



 
A koronavírus járvány idején alkalmazott meghosszabbított előleg elszámolási időszak átmeneti 
megoldást jelenthetne a vállalkozásoknak, egy hasonló intézkedés képes lenne mérsékelni az előleg 
visszafizetéssel szankcionált cégek számát és a visszafizetések mértékét.

Szeretném kérni miniszter úr közbenjárását, ezzel segítve rengeteg magyar vállalkozás talpon 
maradását.

• Számíthatnak Önre a magyar vállalkozások?
• Milyen módon kívánnak segítséget nyújtani a bajba jutott vállalkozásoknak?
• Sor kerülhet az előleg elszámolási határidők meghosszabbítására tekintettel a vis maiornak 

megfeleltethető piaci viszonyok extrém mértékű változására?
• Az elszabadult építőanyag-árakkal kapcsolatban terveznek további lépéseket?
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